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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJROZHOVORVOĽBY 2023

V jednom z okrskov našej mestskej 
časti volil aj premiér Slovenskej 
republiky, Devínskonovovešťan  
Ľudovít Ódor 

Ako sa skončili voľby do  NR 
SR v Devínskej Novej Vsi?
Občania Slovenskej republiky 
30. septembra 2023 rozhod-
li o  stranách, ktoré sa dostanú 
na  najbližšie volebné obdobie 
do  Národnej rady Slovenskej 
republiky. Samotnej voľbe pred-
chádzalo dlhé a únavné obdobie 
kampaní, počas ktorého politic-
ké strany využívali rôzne metó-
dy na získanie si pozornosti po-
tenciálnych voličov. Výsledkom 
je pomerne zaujímavé rozdelenie 
síl, ktoré možno viacerých z nás 
prekvapilo. Toto rozdelenie však 
nebolo na celom Slovensku rov-
naké, a preto nás zaujímalo, ako 
volili obyvatelia Devínskej Novej 
Vsi. Asi nikoho neprekvapí, že ak 
by to záviselo len od  Devínsko-
novovešťanov, voľby by sa skon-
čili s úplne iným výsledkom. 

Devínska Nová Ves  
je Bratislava
Z celej mapy Slovenska sa fareb-
ne vynímali dve najväčšie mestá 
– Bratislava a Košice, kde domi-
novalo Progresívne Slovensko. 
Ak by sme si porovnali výsledky 
za celú Bratislavu a  len za mest-
skú časť Devínska Nová Ves, vi-
deli by sme veľmi podobné čísla. 
V  Devínskej Novej Vsi zvíťazilo 

jednoznačne Progresívne Slo-
vensko, ktoré získalo 31,08  %. 
Nasledoval ho Smer – SSD 
so  17,55  % a  na  treťom mieste 
sa umiestnila SaS-ka s  13,34  %. 
Toto poradie bolo dodržané 
takmer vo všetkých pätnástich 
volebných okrskoch s výnimkou 
dvoch (2 a  6), kde Smer pred-
behla SaS-ka.

Volebné kvórum by v  našich 
okrskoch dosiahol ešte Hlas – 
SD s  podielom 9,92  % a  OĽA-
NO a  priatelia, KÚ a  Za  ľudí 
so  ziskom 5,48  % voličských 

hlasov. Tesne pod hranicou 5 % 
by skončili SNS, KDH a Demo-
krati. Priveľkú podporu si medzi 
Devínskonovovešťanmi nenaš-
la ani Republika (3,80  %) a  ne-
presvedčilo ich ani hnutie SME 
RODINA (2,29 %). Ostatné kan-
didujúce strany nedosiahli ani 
1  %. Volebná účasť v  Devínskej 
dosiahla úroveň 73,49 %.

Bez vážnejších problémov
Podľa Ingrid Zaťkovej, koordiná-
torky volieb za mestskú časť Bra-
tislava-Devínska Nová Ves, bol 

priebeh volieb pokojný. Drob-
né komplikácie spôsobili voli-
či, ktorí nemali v  občianskych 
preukazoch uvedenú správnu 
adresu trvalého bydliska. „Stáva 
sa, že si ľudia po zmene trvalého 
bydliska nedajú vyhotoviť nový 
občiansky preukaz. Nový maji-
teľ nehnuteľnosti ich z  trvalého 
pobytu odhlási, a  tak sú potom 
oficiálne prihlásení na obci. Z vo-
lebných miestností ich potom 
členovia komisie musia posie-
lať do  okrsku, kde sú títo ľudia 
v  zozname voličov prihlásení 
na obci.“

Volil aj premiér
Snáď najväčší rozruch v  devín-
skonoveských okrskoch vyvolal 
premiér Ľudovít Ódor, ktorý si 
tiež prišiel splniť volebnú povin-
nosť. „Hodinu pred príchodom 
premiéra miestnosť skontrolo-
vala jeho ochranka a  obmedzila 
prístup do  miestnosti. Následne 
sa v  miestnosti začali pripravo-
vať médiá, čo tiež komplikovalo 
priebeh hlasovania. Aj keď nie 
všetkým sa obmedzenia páčili, 
brali sme to ako „povinnú jazdu“. 
Musím povedať, že pán premiér 
bol veľmi milý a slušný. Pozdravil, 
preukázal sa občianskym preuka-
zom a následne odvolil,“ spomína 
predsedníčka komisie Renáta 
Maďarová. 

Juraj Vedej
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Výsledky volieb do NR SR 2023 v Devínskej Novej Vsi

Progresívne Slovensko SMER - SSD SAS HLAS - SD

Oľano SNS KDH Demokrati

Republika Sme rodina Strany s menej ako 1% hlasov

 Progresívne Slovensko 31,08 %
 SMER - SSD 17,55 %
 SAS 13,34 %
 HLAS - SD   9,92 %
 Oľano 5,48 %
 SNS 4,95 %
 KDH 4,80 %
 Demokrati 4,67 %
 Republika 3,80 %
 Sme rodina 2,29 %
 Strany s menej  

ako 1 % hlasov spolu 2,11 %

Výsledky volieb do NR SR 2023 v Devínskej Novej Vsi
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AKO VOLILA DEVÍNSKA



Milí Devínskonovovešťania,
Devínska Nová Ves si v týchto dňoch pri-

pomína 572. výročie prvej písomnej zmienky 
o našej mestskej časti. Spája sa s historickou 
udalosťou – poďakovaním, ktoré obyvate-
ľom Bratislavy adresoval uhorský guberná-
tor Ján Huňady, za  vernosť mestu, keď sa 
ho rozhodli brániť pred lúpežnými vojskami 
táboriacimi v  okolí. Práve touto udalosťou 
sme sa zapísali do  histórie nášho regiónu 
a  objavili sa na  mape Slovenska – v  tých 
časoch ako súčasť Uhorska. Vtedajšia doba 
bola, samozrejme, iná, ale som si istý, že ak 
by dnes predkovia videli našu mestskú časť, 
boli by hrdí na  svoj domov, na  svojich po-
tomkov, rovnako ako sme hrdí my na nich 
a pripomíname si ich dodnes. Pretože aj my 
dnes ukazujeme, že nám na našej mestskej 
časti záleží. Nielen vysokou účasťou vo voľ-
bách, za ktorú by som sa rád poďakoval kaž-
dému Devínskonovovešťanovi; pohybovala 
sa nad priemerom Slovenska, ale aj tým, 
ako Devínsku rozvíjame. V  septembri sme 
spolu s  pedagógmi odovzdali našim školá-
kom nové priestory prístavby a  nadstavby 
ZŠ na  Ulici I. Bukovčana 3. Celkovo bolo 
v rámci tohto projektu vybudovaných 8 no-
vých tried, ktoré nám umožnia uspokojiť 
zvýšený dopyt rodičov po školských zariade-
niach pre žiakov v Devínskej Novej Vsi. Sa-
mozrejme, spoločne pokračujeme aj na ďal-
ších projektoch, či je to už obnova a výstavba 
nových športovísk, alebo plánované rekon-
štrukcie vnútroblokov, obnova komunikácií 
a chodníkov, modernizácia zastávok MHD 
a mestského osvetlenia. Nielen naše tradície, 
naša minulosť však formujú Devínsku Novú 
Ves ako mestskú časť Bratislavy. Podstatné 
je najmä to, čo robíme dnes pre našu prítom-
nosť a budúcnosť, pre živú komunitu, ktorou 
sme a  chceme byť aj naďalej. Každý z  nás 
obyvateľov zohráva dôležitú úlohu v tom, že 
naša mestská časť je tým, čím je – miestom, 
ktoré všetci s hrdosťou nazývame domovom. 

Ďakujem vám, že ste súčasťou príbehu 
Devínskej Novej Vsi. Šťastný DEŇ OBCE 
a  do  ďalších rokov želám každému Devín-
skonovovešťanovi, aby bol vždy hrdý na to, 
odkiaľ pochádza, a  nám spoločne pokrok, 
jednotu a prosperitu.

S úctou
Dárius Krajčír, starosta

ODPUSTENÁ PôŽIČKA
Devínska Nová Ves a spolu s ňou aj všetky ostatné subjekty územnej samosprávy nebudú 
musieť splácať pôžičky, ktoré im štát poskytol zo svojich finančných aktív. Rozhodla o tom 
vláda Slovenskej republiky na septembrovom zasadaní. Pôžičky v celkovom objeme takmer 
152 miliónov eur poskytlo samosprávam v roku 2020 ministerstvo financií na zmiernenie 
negatívneho vývoja hospodárenia spôsobeného najmä pandémiou covidu.

Devínska Nová Ves získala vtedy finančnú výpomoc 186 458 eur, ktorú by tak ako ostatné 
samosprávy musela uhradiť v štyroch rovnomerných splátkach vždy do 31. októbra v ro-
koch 2024, 2025, 2026 a 2027. „Prostriedky z pôžičky sme použili na rozvojové projekty v našej 
mestskej časti – na stavebné úpravy chodníka na Janšákovej ulici, na výmenu rozvodov stu-
denej a teplej úžitkovej vody v pivničných priestoroch Základnej školy na Ulici I. Bukovčana 
a na realizáciu III. etapy zateplenia fasády dvoch objektov na Základnej škole na Ulici P. Ho-
rova 16. Je dôležité, že pôžičku netreba splácať vzhľadom na rast výdavkov, ktorý spôsobilo 
najmä navýšenie cien energií,“ komentoval vládne rozhodnutie starosta Dárius Krajčír. 

Rezort financií v  materiáli predloženom na  rokovanie vlády vysvetlil, že návrhom 
na zníženie štátnych finančných aktív v prospech samospráv vo výške ich pôžičky zarea-
goval „na vysoké ceny elektrickej energie a plynu a súvisiacu infláciu implikovanú aj inými 
geopolitickými faktormi, a to najmä vojnovým konfliktom na Ukrajine, s cieľom zabezpečenia 
plnenia základných samosprávnych pôsobností vrátane nových úloh vyplývajúcich zo schvále-
ných zákonov. Zároveň sa zmierni tlak vysokých cien energií a inflácie v nasledujúcich rokoch 
tak, aby subjekty v čo najmenšej miere museli redukovať služby pre obyvateľov.“

(jm)

INFOSERVIS

ÚSPEŠNÝ PROJEKT BUDE MAŤ POKRAČOVANIE
Úspešný projekt devínskonoveskej samo-
správy, ktorým sa rozšírila kapacita Základ-
nej školy na Ulici I. Bukovčana o osem no-
vých tried, je stále živou témou. Pribúdajú 
pozitívne reakcie na túto najväčšiu investíciu 
do školstva v Devínskej Novej Vsi od posta-
venia oboch základných škôl v našej mestskej 
časti. Na septembrovom rokovaní miestneho 
zastupiteľstva o nich informoval starosta Dá-
rius Krajčír. „Z ministerstva sme dostali infor-
máciu, že náš projekt patrí k tým lepším, pre-
tože v ňom nemáme toľko zmien a dodatkov 
v rámci zmluvy ako iné samosprávy,“ konšta-
toval Dárius Krajčír a poďakoval sa všetkým, 
ktorý sa o výborný výsledok zaslúžili. Nad-
šení z neho sú nielen učitelia a deti, ale aj ro-
dičia. Ich poďakovanie za včasné odovzdanie 
dostavby a prístavby Základnej školy na Ulici 
I. Bukovčana do užívania tlmočil na zasad-
nutí zastupiteľstva poslanec Miroslav Antal, 
ktorý je predsedom Rady rodičov. Ocenil, že 
mestská časť sa zaoberá aj výstavbou telo-
cvične pre základné školy. „Verím, že časom 
sa dostaneme aj ku komplexnej rekonštrukcii 
celého areálu ZŠ na Ulici I. Bukovčana, lebo 
šport je efektívny spôsob, ako deti zmysluplne 
zamestnať,“ povedal. Za  občanov Devínskej 
podporil rekonštrukciu areálu na  zasadnutí 

zastupiteľstva Martin Kaniansky. „Nie je to 
len o hodinách telesnej výchovy, ale aj o škol-
skej družine a  mimoškolských aktivitách,“ 
argumentoval v prospech rekonštrukcie are-
álu. Starosta Dárius Krajčír prisľúbil, že tému 
otvorí pri tvorbe budúcoročného rozpočtu 
mestskej časti, avšak všetko závisí od  ak-
tuálnych výziev, ktoré sú svojím spôsobom 
určujúce pri rozhodovaní o jednotlivých 
projektoch. Poslanec Jozef Tittel ubezpečil, 
že výstavba telocvične a obnova športového 
areálu sú priority, ktorým sa bude venovať aj 
komisia športu, avšak ich realizácia je predo-
všetkým v  možnostiach finančného krytia. 
Zástupkyňa starostu Beata Janatová zdô-
raznila, že podľa jej názoru je areál celkom 
pekne udržiavaný a pre potreby školy na voľ-
nočasové aktivity a  družinu nateraz stačí. 
„Akútny problém je momentálne telocvičňa, 
pretože keď pridajú jednu hodinu telocviku, 
deti nebudú mať kde cvičiť. Plus tých 8 nových 
tried, ktoré sme vybudovali, spolu ide o veľmi 
veľa žiakov. Preto je teraz prioritou telocvičňa 
a až po nej ten areál,“ vysvetlila. „Ale urobí sa 
projekt a pokiaľ bude nejaká výzva a peniaze, 
tak potom by sa to mohlo dať rýchlo realizo-
vať,“ dodala Beata Janatová. 

(zš) 

OZNAM
Mestská časť Bratislava-Devínska Nová Ves vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž 
na prenájom nebytových priestorov
• v objekte VÚZ na Ul. Š. Králika 1 s výmerou 40,15 m²,
• v objekte pasáže Dovina na Ul. M. Marečka 10 s výmerou 85,83 m².
Bližšie informácie o súťažných podmienkach nájdete na webovom sídle mestskej časti  
www.devinskanovaves.sk.
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Volanie mladých ľudí po  možnosti spolu-
podieľať sa na  ovplyvňovaní vecí verejných 
bolo vypočuté. V našej mestskej časti vzniká 
mládežnícky parlament, ktorého cieľom 
je podchytiť obyvateľov nižších vekových 
kategórií a  zapojiť ich cez rôzne zmysluplné 
aktivity do spoločenského života v Devínskej 
Novej Vsi. Sme nateraz len treťou mestskou 
časťou v  Bratislave, ktorá sa rozhodla ísť 
touto cestou. 

PREČO POTREBUJEME 
 MLÁDEŽNÍCKY PARLAMENT?
„Mladší obyvatelia sú v  Devínskej Novej Vsi 
v  prevahe, a  preto si myslíme, že je namies-
te, aby sme im vytvorili aj náležitý priestor 
verejne sa vyjadrovať,“ zdôvodňuje zámer 
zriadiť mládežnícky parlament starosta De-
vínskej Novej Vsi Dárius Krajčír. „Budú nás 
zaujímať ich názory pri návrhoch na úpravu 
ihrísk, športovísk či iných verejných priestran-
stiev, kde práve mladí ľudia teraz trávia veľa 
voľného času a v budúcnosti tam možno budú 
tráviť aj veľa pracovného času. Ak z ich strany 
pôjde o  legitímne požiadavky, budeme na ne 
pri návrhoch prihliadať,“ približuje starosta. 
Členov mládežníckeho parlamentu vyberá 
komisia zložená z  ľudí, ktorí spolupracujú 
s rôznymi občianskymi združeniami a majú 
bohaté skúsenosti z  práce s  mládežou. Sa-
motnému výberu však predchádzala výzva 
zverejnená na webovom sídle Devínskej No-
vej Vsi. „Záujemcovia musia spĺňať nielen po-
žadovanú vekovú hranicu a mať trvalý pobyt 
v našej mestskej časti, ale pre výberovú komi-
siu bol dôležitý aj ich životopis, vzťah k  De-

vínskej Novej Vsi a  taktiež vízia, s  ktorou sa 
o členstvo v mládežníckom parlamente uchá-
dzali,“ vysvetlil starosta. 

NA POLITIKU ČAS NEBUDE 

Lukáš Chmela je medzi prvými, ktorí už 
majú vo vrecku osvedčenie o členstve v mlá-
dežníckom parlamente. „Pochádzam z  ro-
diny, ktorej už niekoľko generácií žije v  De-
vínskej Novej Vsi,“ hovorí Lukáš, „aj preto 
cítim potrebu aktívne sa zapojiť do  ďalšieho 
formovania našej mestskej časti. Chcel by 
som mladých ľudí informovať o plánoch roz-
voja Devínskej Novej Vsi, ale súčasťou mojej 
agendy bude aj hľadanie riešení, ako zabrániť 
prehrievaniu našej mestskej časti z  dôvodu 
klimatických zmien.“ Mládežnícky parlament 
sa bude stretávať minimálne raz za  mesiac. 
K  témam, ktorým sa chcú jeho členovia ve-
novať ako prvým, patria voľnočasové akti-
vity a  infraštruktúra. Odborný dohľad nad 
mladými bude mať koordinátor mládežníc-
keho parlamentu Juraj Lizák, ktorý sa práci 
s mládežou venuje dlhé roky a je aj riaditeľom 
Rady mládeže Slovenska. Verí, že Devínskej 
Novej Vsi sa podarí úspešne nasledovať už 
fungujúce mládežnícke parlamenty v  Brati-
slave, akým je napríklad Petržalský mládež-
nícky parlament. „Mojou úlohou bude akási 
supervízia mladých ľudí, ale skôr z  pozície 
asistenta. Na  stretnutiach mládežníckeho 
parlamentu pomôžem pri spolurozhodovaní 
a pri príprave zápisníc z rokovaní,“ hovorí Ju-
raj Lizák. Z jeho skúseností vyplýva, že mladí 
ľudia často neveria, že dospelých môžu ich 
názory zaujímať, čo je potom zdrojom vzá-

jomnej nedôvery. Ak sa nový projekt podarí 
naštartovať, mladí v Devínskej Novej Vsi by 
mohli už čoskoro aktívne ovplyvňovať dianie 
v mestskej časti. Chce k tomu prispieť aj Igor 
Furdík, ďalší z  členov mládežníckeho par-
lamentu: „Našou úlohou bude teraz osloviť 
školy v Devínskej a ich žiakov získať pre myš-
lienku mládežníckeho parlamentu. Následne 
by som rád kontaktoval aj organizácie, ktoré 
pôsobia v  našej mestskej časti, aby sme ich 
potreby a  pripomienky mohli taktiež tlmočiť 
vedeniu mestskej časti.“ 

Juraj Vedej
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V Devínskej bude mladých počuť viac 

Zvládli to aj 
vďaka vám

38 detí zo 14 sociálne slabých rodín z De-
vínskej Novej Vsi mohlo začať nový škol-
ský rok so základnou výbavou žiaka. Za-
slúžili sa o to jednotlivci, ale aj spoločnosti 
Kaufland, Nadácia Volkswagen Slovakia 
a  Lamitec, všetci, ktorí sa počas letných 
prázdnin zapojili do  zbierky školských 
pomôcok organizovanej miestnym úra-
dom. „S  ich podporou rodičia týchto detí 
nemuseli riešiť vážnu dilemu – či svojim 
ratolestiam kúpia jedlo, alebo školské po-
môcky,“ vysvetlil starosta Dárius Krajčír. 
Za  prejavenú ľudskosť a  empatiu posiela 
poďakovanie všetkým, ktorí do  zbierky 
prispeli.                                                          (zš) 

Názory mladých na rozvoj a smerovanie 
Devínskej Novej Vsi sú pre starostu Dáriusa 

Krajčíra (prvý zľava) veľmi dôležité. 
Očakáva, že z mládežníckeho parlamentu 

príde zaujímavá inšpirácia. 

Prví členovia mládežníckeho  
parlamentu Devínskej Novej Vsi 

INFOSERVIS
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Za parkovanie na chodníku 
bez dopravného značenia riskujete 
po 1. októbri 2023 pokutu

CHODNÍKOVÁ NOVELA: 
JE SA ČOHO OBÁVAŤ? 
Problematika parkovania je tvrdým orieškom 
v celej Bratislave. Mesto aj mestské časti dl-
hodobo hľadajú riešenia, no každá iniciatíva 
naráža aj na vlnu odporu. Do komplikovanej 
situácie vstúpil nakoniec parlament a  ešte 
v roku 2021 schválil tzv. chodníkovú novelu. 
Tá nadobudla účinnosť v nedeľu 1. 10. 2023 
a okamžite vyvolala vlnu nevôle, keďže par-
kovanie na  chodníkoch je po  tomto dátu-
me povolené iba na  miestach s  dopravným 
značením. Na celom Slovensku tak prestáva 
platiť doterajší spôsob parkovania, podľa 
ktorého autá mohli stáť aj na  chodníkoch 
za predpokladu, že chodcom na nich zostala 
zákonom stanovená minimálna šírka. 

BÚRKA V POHÁRI VODY
Napriek veľkému rozruchu ide skôr o formál-
ne zmeny a na mnohých chodníkoch v Bra-
tislave sa len doplnilo značenie parkovacích 
miest, ktoré sa zaradili do systému regulova-
ného parkovania PAAS. Keďže tieto miesta 
už boli vyznačené ako parkovacie, motoristi 
o  ne novelou neprišli. Spolu ide o  viac ako 
20-tisíc vyznačených parkovacích miest vrá-
tane tých na chodníkoch. Okrem toho sa le-
galizovalo približne 400 parkovacích miest 
na  chodníkoch, kde zostáva dosť priestoru 
aj pre chodcov. Niektoré mestské časti riešili 
legalizáciu parkovania samostatne, a  tak je 
situácia na území Bratislavy rôzna. Niektoré 
lokality však budú mať ešte možnosť parko-
vanie na chodníkoch zákonom postupne le-
galizovať.

POLÍCIA VYZÝVA VODIČOV 
NA DODRŽIAVANIE NOVÝCH 
PRAVIDIEL 
Cieľom chodníkovej novely je zlepšiť poria-
dok na uliciach a zvýšiť bezpečnosť chodcov. 
Zámerom by pritom nemalo byť okamžité 
ukladanie pokút, ale postupné zavádzanie 
nových pravidiel s dôrazom na potreby oby-
vateľov. Mestská polícia v prvých týždňoch 
po účinnosti chodníkovej novely upred-
nostňuje napomínanie pred ukladaním 
pokút, avšak vodičov varuje, že v závažných 
prípadoch sa nevyhnú ani peňažnej forme 
trestu. Je dôležité, aby obyvatelia dodržiavali 
nové pravidlá a parkovali len na miestach 
so zreteľným dopravným značením. Toto 
pravidlo sa týka všetkých lokalít okrem zóny 
PAAS, kde sú parkovacie miesta vyznačené 
zvislou modrou dopravnou značkou.

ŽIADNE PREVRATNÉ ZMENY 
NA OBZORE 
„V Devínskej Novej Vsi bolo aj doteraz málo 
parkovacích miest na chodníkoch z dôvodu, že 
ich šírka neumožňovala zabezpečiť zákonom 
požadovaný minimálny priestor pre chodcov, 
ktorý mal byť 1,5 metra. Devínskonovovešťa-
nia sa teda veľkých zmien v parkovaní obávať 
nemusia,“ približuje náčelník Mestskej po-
lície hlavného mesta SR Bratislavy Miroslav 
Antal, ktorý je predsedom komisie na ochra-
nu verejného poriadku, dopravy a parkovacej 
politiky v našej mestskej časti. 

Juraj Vedej

INFOSERVIS

Tak, a je to za nami! Aj vy ste radi, že 
sa už predčasné voľby do  slovenského 
parlamentu skončili? Dlhé týždne mítin-
gov, gulášov, rodinných šou, televíznych 
debát... Mudrovanie pomazaných hláv 
už trčalo spoza každého rohu, bilbordmi 
oblepené Slovensko žilo akoby v neustá-
lom kolotoči výkrikov a hesiel ťahajúcich 
nám popod nos medové motúzy. Iba au-
tokratické režimy to majú jednoduché, 
bez divadielok. Taký severokórejský vod-
ca Kim Čong-un nemusí súťažiť o pria-
zeň s nikým, buchne si tučnou pästičkou 
do stola a „pošéfuje“ krajine až do smrti. 

V  Devínskej sa k  volebným urnám 
prihrnul celkom slušný počet ľudí. 
Nechýbalo veľa a  bolo by ich desaťtisíc, 
teda vyše 73-percentná účasť. Klobúk 
dolu! Napokon išlo o  veľa. Ak je totiž 
publikum voličov atomizované do  via-
cerých názorových táborov, z  ktorých 
sa vďaka masívnej propagande vytvoria 
dva hlavné ideové prúdy – putinovský 
a prozápadný –, niet sa čo čudovať. Pod-
ľa výsledkov štatistického úradu možno 
dnes detailne vidieť, kto kde zabodoval 
a kde bujnejú či spia sympatie k politic-
kým programom prezentovanými zná-
mymi lídrami. Odpoveď na túto otázku 
spočíva zrejme v schopnosti konkrétne-
ho lídra razantne osloviť tú najbežnej-
šiu vzorku populácie a  sľúbiť jej hoci aj 
modré z neba. A ona mu to zožerie! Len 
si spomeňte: ešte začiatkom leta Pelle-
grini predbiehal v preferenciách Fica, no 
len čo skultivoval a zjemnil slovník, za-
čal sa percentuálne prepadať. Našťastie 
v  Devínskej nikto z  tribún nevrešťal. 
Inteligentné publikum vie totiž najlep-
šie vycítiť svoj vlastný kompas. Lenže, 
čo s  tým? Devínskonovoveské voličské 
percentá s mľaskotom zhltol celosloven-
ský priemer a výsledok poznáte. A teraz 
majú nervy politici. Kto s  kým? Múdro 
sa pýta Ján Štrasser, keď vyslovil dilemu 
KDH: Kade, há?

Váš Chuck
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Kráča lesom. Pomaly. Kam sa ponáhľať? Nič mu neujde. To jediné, 
nad čím nikto nemá kontrolu, je čas. Ten sa veru míňa aj mimo našej 
vôle. O tom dumá Vlado Svrček pri hromadnom turistickom výstupe 
na Devínsku Kobylu. Na chrbte batôžtek s vodou, ba i keksík na za
hryznutie, a ešte... deväť krížikov.

Vstal som z mŕtvych
na prelome milénia

Maratónec Jozef Rajchl a  Peter Kolega, 
prezident turistického klubu AŠK Inter, 
sú tvárami skvelého podujatia – súťaže 
o najväčší počet zvládnutých okruhov 
na Devínskej Kobyle. 
Vlado Svrček nikdy nechýba.

„Dvadsiateho prvého decembra budem mať 
deväťdesiat jeden rokov,“ povie, akoby sa ne-
chumelilo, a  pridá do  kroku. Cestička nad 
vodárňou sa tlačí strmšie do kopca, ale srd-
ce Svrčka má kondíciu a v nohách ešte stále 
driemu spomienky na  tisícky kilometrov 
pešej chôdze. Rodák z Radole pri Kysuckom 
Novom Meste dostal v detstve do pľúc priveľa 
zdravého vzduchu, aby dnes horekoval nad 
boľavými kĺbmi, svalovou dystrofiou a  iba 
tak, letargicky, sedel kdesi doma na  gauči 
pred televízorom. Priveľa inšpirujúcich pod-
netov načerpal v  mladosti, stále z  nich žije. 
Jeho otec Augustín vraj intelektom prevyšo-
val celú dedinu, vyznal sa v matematike, fy-
zike, astronómii, prečítal veľa kníh a o všet-
kom synovi rozprával. „Vieš, ako ďaleko je 

hentá hviezda?“ spýtal sa ho s  ukazovákom 
namiereným do  rozsvietenej nočnej oblohy. 
Osemročný Vladko iba pokrčil plecami. To 
sa ako meria, hútal. Ale tatko mu vysvetlil, 
že vyrátať sa to dá, ak vieme rýchlosť svetla 
a čas, za aký doletí svetlo z tej hviezdy do náš-
ho oka. „Napríklad Slnko, odkiaľ letí svetlo 
na Zem 8 minút, je od nás vzdialené 150 mi-
liónov kilometrov.“ Hm, lenže v  ich dedinke 
otcovi nikto nerozumel a všetci ho považova-
li za poloblázna. „Tak si otvoril fľašku a vrcho-
vato začal plniť štamperlíky,“ clivo skonštatuje 
Svrček. Čo už. Kým bol čas, odovzdal mu 
otec bohatstvo ducha, a to je dôležité. 

Ak dnes pátrame, odkiaľ berie tento šťúply 
človiečik toľko vitálnej energie, aby v deväť-
desiatke svižne dupkal na Kobylu, nesmieme 

zabudnúť na  tréning trpezlivosti a  vytrva-
losti. Základná škola v  Radoli, gymnázium 
v Žiline... Kam ďalej? Ťahalo ho to k  slabo-
prúdarom v Liptovskom Hrádku. Bez šance. 
Skúsil to medzi zlievačmi v  Třineckých že-
lezniarňach. Opäť nula bodov. Nikde nebolo 
miesto. Pripadal si ako biliardová guľa odrá-
žajúca sa od  mantinelov a  hľadajúca úspeš-
ný zásah. Chvíľočku pobudol v učňovke pre 
zlievačov v  Hořoviciach pri Plzni, po  roku 
ho odgúľalo na  priemyslovku, aby napokon 
zakotvil pri hutníkoch v  Tisovci. Krížom-
-krážom po republike. Prešli roky a odvialo 
ho do dielní petržalského Kovosmaltu. „Bra-
tislava bola fajn, žili tu manželkini rodičia, 
tak sme to zapichli u nich...“ Konečne sa guľa 
zastavila.

Na  Kobylu stúpal už mnohokrát, do  De-
vínskej ho pritiahol Jožko Rajchl, ultradiaľ-
kový chodec, ktorý pešo prešliapal tri kon-
tinenty. „Aj v Devexe o ňom písali, ako si to 
namieril zo Sydney v Austrálii juhom kloka-
nieho sveta do Perthu na západnom pobreží.“ 
Pre Svrčka je Rajchl „kabrňák“, veľký vzor 
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húževnatosti a  vytrvalosti. Napokon aj on 
sám, Svrček, kedysi výrazne holdoval tu-
ristike a  lyžovaniu. Ovládať bežky ho na-
učil Tibor Baňár, skúsený tréner lyžovania 
a pešej chôdze, dobrá škola na prechádzky 
do diaľok zasneženými pláňami alebo hre-
beňmi hôr. „Bez pohybu človek umrie,“ tvrdí 
Svrček a vysype z rukáva hneď dve stokilo-
metrové túry, na  ktoré do  smrti nezabud-
ne. „Z Bratislavy cez kopce do Brezovej pod 
Bradlom a späť za 24 hodín a z Nového Mes-
ta nad Váhom cez Biele Karpaty do Myjavy, 
Dobrej vody a...“ Na cieľovú dedinku si už 
nespomenie. Musel by nastúpiť do  stroja 
času a  preletieť leporelom rokov do  sve-
ta zrelého veku, keď mal svaly ešte pružné 
a plachty plné priaznivého vetra. 

Výhľad z Kobyly je excelentný. V diaľke 
zrúcanina hradu Devín, sútok riek, rakúske 
roviny, lužné lesy... Vdovec Svrček, ak mu 
zostane tento svet v oku a v krvi, nebude ni-
kdy sám. Zrastený s krajinou, so spomien-

kami na priateľov a s láskou, ktorú vyznáva 
životu, to inak ani nejde. Občas si v duchu 
povie, že už je na tomto svete 23 rokov nad 
limitom. To preto, že v  dvetisícom roku, 
na prelome milénia, utiekol hrobárovi z lo-
paty. „Vstal som z  mŕtvych presne na  Via-
noce. Pri holení som si nešikovne odrezal 
žiletkou znamienko a rakovina kože mi me-
tastázovala do hrubého čreva... Nasledovalo 
niekoľko operácií,“ zaklope na drevo. 

Pokúšam sa odľahčiť tému. „Ste stále tu, 
a viete prečo? Lebo ste dobrý človek.“ 

„Ale prd som dobrý,“ odmietavo sa usme-
je a dodá: „Faktom ale je, že ani covid ma 
nepremohol, hoci som si ho preskákal riad-
ne. Vodu v pľúcach mám z neho dodnes.“ 

Pri rozlúčke si podáme ruky. Stisk má 
stále pevný, v očiach iskry. Tohto muža ešte 
v  Devínskej stretneme. Bude si mašírovať 
na Kobylu a pod sebou zanechá lúky, pane-
láky a celý svet...

  Juraj Mravec

NA KOBYLE AKO 
V TATRÁCH
Devínska Kobyla, ktorá je chráneným úze
mím od roku 1964, bude od januára prírod
nou rezerváciou. Vláda Slovenskej repub
liky sa na  svojom septembrovom rokovaní 
zhodla, že zvýši stupeň ochrany území, ktoré 
sa nachádzajú v katastrálnych územiach De
vína, Devínskej Novej Vsi a Dúbravky. 

Piaty stupeň ochrany bude v  zóne A  s  vý-
merou 489 hektárov a  v  zóne B s  rozlohou 
162 hektárov bude platiť štvrtý stupeň ochra-
ny. Ministerstvo životného prostredia uvied-
lo, že dôvodom zvýšenia stupňa ochrany je 
zabezpečenie priaznivého stavu viacerých 
lesných biotopov európskeho a  národného 
významu. „Hospodárske využívanie lesných 
pozemkov by bolo ukončené a  lesy by boli po-
nechané na prirodzený vývoj s výnimkou nut-
nej údržby značených chodníkov,“ dôvodil 
envirorezort a  ďalej uviedol, že cieľom je 
ochrana dubovo-hrabových lesov, lipovo- 
-javorových sutinových lesov či suchomilných 
travinno-bylinných a  krovinových porastov, 
ako aj živočíchov – kováčika fialového, hu-
bára jednorohého a  netopierov. Vo vyššom 
stupni ochrany sa ocitne aj Sandberg, prí-
bojová jaskyňa, kremencové skaly, krasová 
tiesňava a  kameňolom. Vyhlásenie prírod-
nej rezervácie prispeje podľa ministerstva 
životného prostredia aj k  riešeniu výhrad 
Európskej komisie v  rámci konania týkajú-
ceho sa nedostatočného označovania lokalít. 
„Pre obyvateľov Devínskej Novej Vsi sme si 
priali zachovať neobmedzený pohyb na  celom 
území Devínskej Kobyly,“ komentuje starosta 
Devínskej Novej Vsi Dárius Krajčír rozhod-
nutie, ktoré dovoľuje návštevníkom Kobyly 
pohybovať sa len po  vyznačených chodní-
koch, a  dodáva: „Devínska Kobyla sa priro-
dzeným vývojom stala mestským lesom, v kto-
rom ľudia oddychujú, ktorým sa voľne túlajú, 
kde chodia za  oddychom, turistikou, športom 
a zábavou. My všetci vítame ochranu prírody, 
oceňujeme napr. zastavenie ťažby dreva, ale 
zároveň si myslíme, že les Devínskej Kobyly 
by mal zostať naďalej udržiavaný, a  to do  ta-
kej miery, aby neohrozoval zdravie a  život 
návštevníkov. Nastoliť na  Devínskej Kobyle 
režim ako v Tatranskom národnom parku po-
važujeme za  extrémne prísne rozhodnutie.“  
O  definitívnej podobe režimu na  Devínskej 
Kobyle rozhodnú výnimky zo zákazov vy-
plývajúcich zo 4. a  5. stupňa územnej ochra-
ny, ktoré pripravuje Okresný úrad Bratislava 
v spolupráci s Ministerstvom životného pros-
tredia Slovenskej republiky, Štátnou ochranou 
prírody Slovenskej republiky – Správou Chrá-
nenej krajinnej oblasti Malé Karpaty a  do-
tknutými subjektami.                                     (jm)
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Folklórny súbor Črip vznikol 
v roku 1998 ako hudobné zo
skupenie a mnohí Devínsko
novovešťania ho tak evidujú 
dodnes. Črip ľudia poznajú aj 
ako organizátora viacerých 
pravidelných kultúrnych podu
jatí, medzi ktorými rezonujú 
predovšetkým maškarný bál, 
veľkonočná šibačka, gulášová 
párty či sviatok mladého vína. 
Menej ľudí už ale vie, že chorvát
sky súbor z Devínskej Novej Vsi 
mal v rokoch 2000 – 2007 aj 
úspešnú tanečnú zložku, ktorá 
fungovala pod vedením taneční
ka a choreografa Petra Kollárika. 
Ten sa pri prípravách na blížiace 
sa 25. výročie Čripu opäť vložil 
do roly choreografa a pedagóga, 
aby so svojimi bývalými, dnes 
už dospelými zverencami opäť 
nacvičil súborové choreografie.

Po dlhom čase je stará partia opäť spolu a ty 
máš možnosť znova viesť tanečnú zložku 
Čripu. Ako sa cítiš v staronovej úlohe? Vy
nárajú sa ti spomienky?
Otázkou je, či sa ešte môžem považovať 
za  vedúceho tanečnej zložky. Decká sú už 
odrastené tanečníčky a  tanečníci, zodpo-
vední rodičia, a  ja musím prehodnocovať 
prístup k  nim. Samozrejme, spomienky 
sa vynárajú a  potom aj vedenie samotnej 
„zhrávky“ je o  spomienkach – ako to bolo 
a  či to zvládneme ešte odtancovať podľa 
pôvodnej choreografie, respektíve, či si ju 
trošku prispôsobíme našim schopnostiam. 
Zatiaľ to zvládajú, zvládame.
 
Poďme ale od začiatku. Tancuješ prakticky 
celý život. Vieš v  rýchlosti opísať svoje za
čiatky a aktívnu kariéru tanečníka?
Moja tanečná kariéra sa začala v  roku 1982 
nástupom do  základnej školy a  pri vzniku 
folklórneho súboru Lúčka v  Petržalke. Po-
stupom času a s pribúdajúcimi rokmi som aj 
ja striedal súbory podľa náročnosti – v roku 
1989 Folklórny súbor Bezanka a v roku 1990 
Umelecký súbor Lúčnica. Počas povinnej vo-
jenskej prezenčnej služby som od roku 1998 
pôsobil ako choreograf v  detskom folklór-
nom súbore Nitranček a  v  Nitre som ostal 

aj po  jej skončení, avšak už ako choreograf 
v univerzitnom Folklórnom súbore Ponitran.
Boli to roky, keď som bol ešte plný tanečného 
entuziazmu a zároveň ma srdce stále ťahalo 
domov, do Devínskej Novej Vsi. V roku 1995 
som v rámci 5. ročníka chorvátskeho festiva-
lu dostal šancu vyskúšať si pozíciu choreo-
grafa v  kolektíve Pašaki a  Ruožice, neskôr 
som spolupracoval s  Detským folklórnym 
súborom Grbarčieta, až nakoniec vznikol fol-
klórny súbor Črip. 
 
A  pri vzniku tanečnej zložky Čripu si ne
mohol chýbať. Čím ti chorvátska kultúra 
tak učarovala?
O  tom by som mohol rozprávať aj hodiny. 
Navyše, keď sa stretne veľa krásnych, prí-
jemných a odhodlaných ľudí, je radosť tvoriť, 
vystupovať a  odovzdávať kultúrne poklady 
ďalším generáciám. Bolo to veľa cestovania 
a práce, no dnes môžem s istotou povedať, že 
všetko to stálo a stojí za tú drinu. A ešte keď 
ide o  chorvátsky folklór! Od  prvých tónov 
chorvátskych piesní sú asociácie jasné: more, 
slnko, pohoda, dovolenka. Čo viac človeku 
treba? 
 
V Čripe si pôsobil ako vedúci tanca a cho
reograf. Odkiaľ si získaval materiály a pod

Čriepky šťastia
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ľa čoho si vyberal, aké oblasti budete spra
covávať?
V prvom rade som sa zameriaval na domáci 
devínskonovoveský folklór. Materiály som 
získaval z  rozprávania a  spomienok starých 
ľudí, no inšpiráciou boli aj miestne zvyklosti 
a  tradície. Samozrejme, sme pomerne malá 
mestská časť a pôvodných materiálov, z kto-
rých môže choreograf vychádzať, nebolo až 
tak veľa. Po určitom čase som cítil, že reper-
toár treba niečím oživiť, aby bol pre diváka 
pútavejší, a  tak som popustil uzdu fantázii 
a trochu som aj experimentoval. Hádam sa to 
podarilo, či? 
 
Súbor oslavuje štvrťstoročie, čo znamená aj 
veľa spomienok. Ktoré sú pre teba najvýraz
nejšie, najcennejšie? 
Dožiť sa takéhoto veku je v dnešnej dobe pre 
súbor malým zázrakom a o to viac som hrdý, 
že som mohol byť súčasťou tohto projektu. 
Vždy je veľmi príjemné, keď sa človek má 
s  kým stretnúť a  kam sa vrátiť. Spomienok 
je naozaj neúrekom a  je ťažké vybrať z nich 
niektoré do  popredia. Z  tanečného hľadiska 
bolo určite veľkým zážitkom a zadosťučine-
ním spoločné vystúpenie s  Umeleckým sú-
borom Lúčnica v programe Lúčnica a jej deti, 
ako aj účasť popredného choreografa tohto 

špičkového umeleckého súboru profesora 
Štefana Nosáľa na 5. výročí založenia Čripu, 
tiež účinkovanie v hlavnom programe na fol-
klórnom festivale Smotra folklora v Záhrebe, 
na  festivale v Lippstadte v Nemecku či spo-
ločné vystúpenie s  Folklórnym súborom Po-
nitran na Akademickom folklórnom festivale 
v Nitre. Ale je toho oveľa viac, a to aj mimo 
javiskových dosiek.
 
A čo považuješ za najväčší úspech súboru?
Ako som už spomenul, je zázrak, že Črip pre-
žil a stále je tu. Aj keď ma mrzí, že momentál-
ne je aktívna iba jeho hudobná zložka. Mož-
no sa to ale časom zmení, ktovie. 
 
Aktuálne žiješ a  pôsobíš v  Nitre. Chýba ti 
Devínska Nová Ves, vraciaš sa sem rád? 
Na čo sa najviac tešíš?
Ja som srdcom Devínskonovovešťan a k De-
vínskej Novej Vsi sa hrdo hlásim. Kedykoľvek, 
keď mám príležitosť vrátiť sa do  Devínskej, 
prejdem si ju a popozerám sa, čo sa zmenilo, 
vybudovalo, či ešte stojí rodný dom... Neza-
budnem pozdraviť kamarátov a obnoviť spo-
mienky. Dôležité je pre mňa nezabudnúť, že 
som tu doma, že som z Devínskej Novej Vsi.

Juraj Vedej 

Festival chorvátskej kultúry má 
v Devínskej už svoju tradíciu. 
Ako choreograf sa v rámci jeho 
5. ročníka v kolektíve Pašaki 
a Ruožice predstavil aj Peter Kollárik.
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Máš ohmatané brehy vlastnej duše? Tvorí 
ich skôr hlad po zvedavosti alebo strach, že 
to, čo objavíš, ťa môže aj vnútorne poraniť? 
Mojou cestou je túžba po poznaní. Fotogra-
fia je pre mňa prostriedok, ktorý mi umož-
ňuje napĺňať túto túžbu, poskytuje mi mož-
nosť nahliadnuť do  príbehov ľudí, do  ich 
duší. Núti ma vnímať okolitý svet, a tým na-
hliadnuť aj do seba. Určite, že k tomu patrí 
aj bolesť či strach, veď tiež patria k  životu. 
Ale je to pre mňa cesta, ktorá ma formuje. 
Bez tejto cesty si neviem svoj život predsta-
viť.

Projekt Tíšiny, cyklus fotografií z  prostre
dia Devínskeho jazera, ťa lákal niekoľko 

rokov. Ako sa zrodila a ako dozrievala tvoja 
predstava vtiahnuť diváka do sugestívnych 
dimenzií tamojších ľudí a krajiny? 
Je to nenápadné miesto na periférii Bratisla-
vy, ktoré má svoj osobitý charakter a  ktoré 
si žije svojím vlastným životom. Sú tu nád-
herné nekonečné záplavové lúky, opustené 
železničné domy s  neznámymi príbehmi, 
bunkre z  prvej svetovej vojny, časť tohto 
dnes chráneného územia bola oddelená že-
leznou oponou, vďaka čomu ostala neporu-
šená. A aj samotní obyvatelia, ktorí tam žijú 
v súlade s touto akoby africkou šírinou. Toto 
živé zátišie je zahalené do ticha. Chcela som 
vyrozprávať príbeh tohto miesta s  akýmsi 
zvláštnym duchom.

Vniesli Tíšiny ticho aj do teba? 
Áno, práve preto sa sem chodievam roky 
prechádzať. Je to miesto, kde sa prelínajú 
dva svety, kde prechádzaš z  nového sveta 
do  starého, kde sa zlieva tma so  svetlom, 
hluk s tichom. Je tu aj miesto, ktoré je mojou 
tíšinou...

Láka ťa predstava o výstave týchto fotogra
fií v chorvátskom múzeu s  tým, že čestný
mi hosťami by boli obyvatelia Devínskeho 
jazera?
Výstava bude postupne odprezentovaná 
na  viacerých miestach. Úvodná výstava sa 
bude konať v decembri tohto roku v Múzeu 
Chorvátov na Slovensku, ktoré svojou lokali-
tou nadväzuje na moju tému a ktoré mi pros-
tredníctvom riaditeľa Andreja Solára poskyt-
lo priestory. Tu bude vystavená časť obrazov. 
Veľmi mi pomohla finančná podpora z mest-
skej časti Devínska Nová Ves, vďaka ktorej 
môžem obrazy vytlačiť, zarámovať a  vysta-
viť. Je to pomoc, ktorú si veľmi vážim. Všetci 
vrátane obyvateľov Devínskeho jazera budú 
na výstavu srdečne pozvaní. Fotografie získa-
li tento rok víťazné ocenenie v súťaži Slovak 
Press Photo v kategórii Dlhodobý dokument. 
Momentálne si možno pozrieť sériu Tíšin 
spolu s  fotografiami finalistov spomenutej 
súťaže na  bratislavskom Hviezdoslavom ná-
mestí do 31. októbra 2023.
 
Tvoj predchádzajúci súbor Sme ako vy o de
ťoch s  Downovým syndrómom je tiež ces
tou po  neznámej krajine. Aké poznanie si 
odtiaľ priniesla pre seba?
Ja som bola v  tomto prípade len okrajovou 
pozorovateľkou. Nahliadla som do nepozna-
ného sveta, ktorý mi ukázal svoje zákutia, bo-
lestivé miesta, ale aj krásu a najmä veľa lásky. 
Spoznala som nových ľudí, získala kamará-
tov, ktorí, prirodzene, obohatili môj svet. 

Tabula rasa je zasa projekt o vývoji detskej 
duše. Predstav si scifi situáciu: Vo svojom 
terajšom veku sa zatúlaš do  vnútorného 
sveta detí, do  ich prežívania, a  máš šancu 
vnuknúť im myšlienku, na ktorú nezabud
nú a ktorá im pomôže lepšie pochopiť svet, 
do akého vyrastajú. Čo by si im poradila? 
To je taká pekná otázka, myšlienka, že hoci-
čo, čo teraz odpoviem, bude len chabá náplasť 
na tvoju myšlienku. Skôr by som sa nechala 
detským svetom znovu obohatiť ja.

Do akej tematickej sféry plánuješ najbližšie 
vypustiť svoju prieskumnú sondu?
Tém je veľa. Nové už zrejú v hlave. A potom 
sú tu rozpísané príbehy, ktoré sa vyvíjajú po-
maly, ktoré stále rastú, ako napríklad Tabula 
rasa. Mám predstavu rozšíriť aj svet Tíšin. 

Juraj Mravec

Bolo mi cťou pred prelomom milénií spolupracovať v časopise 
s fotografkou Martou Földešovou. Na prvý pohľad bezstarostne veselé 
dievča ukrývalo totiž v talóne nevídaný tromf: vlastnú prieskumnú sondu 
poháňanú túžbou prenikať do vážnych svetov, často zahalených hmlou 
tajomstva či ponurej melanchólie. Portrétovaní ľudia neboli nikdy pre 
ňu iba objektmi paušálnej zvedavosti, ona mierila optikou na obraz ich 
duševného prežívania. Pre dokumentaristku s takýmto darom už nebol 
problém hľadať a nachádzať fotografické témy, v ktorých by sa iní poľahky 
stratili. Po odpovede, ako nájsť glanc v zdanlivo stratených svetoch, 
musíme zájsť na brehy Martinej duše.

Na brehoch  
Martinej duše

Fotografia Marty Földešovej z cyklu Tíšiny.  
Autorka ho predstaví Devínskonovovešťanom 
v decembri na samostatnej výstave v Múzeu 
kultúry Chorvátov na Slovensku.
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Deti jej pred rokmi kúpili bicykel. Vraj, mami, na nákupy do vzdia-
lenejších obchodov ti uľahčí cestu a ešte budeš aj zdravšia. Potešila 
sa a dala na ich radu. Lenže ako plynul čas, zvedavosť bola silnej-
šia a ona začala krútiť pedálmi aj mimo zaužívaných ciest z domu 
do  obchodných centier. Zlákala ju príroda v  okolí Devínskej. 
A  bolo to terno. K  počiatočným kratším trasám pridávala kilo-
meter za kilometrom a dnes, ako vraví, nie je pre ňu problém „od-
hryznúť“ v sedle tradičného bicykla hoci aj 25 km denne. 

„Na cyklotrasách stretávam srnky, volavky, bociany... tie som vi-
dela na pokosených lúkach celé kŕdle, vari aj päťdesiat bielych pro-
fesorov v bielo-čiernych oblekoch na vysokých nohách. Nezabudnu-
teľný pohľad...“ 

Kornéliu Ludvigovú však trápi jeden dopravný problém. Po kto-
rej strane cy klochodníka majú ísť chodci, psy či bežci? „Domnie-
vam sa, že všetci po pravej, ale niektorí majú iný názor. Ako to teda 
je?“ 

Vyjadrenie sme získali od mestskej polície Bratislava:
V prvom rade treba rozlíšiť, či ide o cyklotrasu, spoločnú ces-

tičku pre chodcov a cyklistov, alebo o oddelenú cestičku pre chod-
cov a cyklistov, na ktoré sa vzťahuje zákon o cestnej premávke.

Po cestičke pre cyklistov sa jazdí vpravo. Môžu po  nej jazdiť 
aj dvaja cyklisti vedľa seba, ak tým neobmedzujú a neohrozujú 
ostatných účastníkov cestnej premávky. Cestičku pre cyklistov 
môže použiť aj osoba pohybujúca sa na  lyžiach, korčuliach, ko-
lobežke, skejtborde alebo s obdobným športovým vybavením, ak 
tým neobmedzí ani neohrozí cyklistov.

Ak ide o spoločnú cestičku pre chodcov a cyklistov, označenú 
príslušnou dopravnou značkou, cyklista nesmie ohroziť chodca. 
Ak má cestička pre chodcov a cyklistov oddelené pruhy pre chod-
cov a cyklistov, sú chodci a cyklisti povinní použiť len pruh pre 
nich určený.

Ak ide o cestičku, ktorá nie je riadne označená príslušným do-
pravným značením, teda nie je v správe žiadneho správcu komu-
nikácií, ktorý by mal na  pohyb na  tejto komunikácii dohliadať, 
platia tu iba všeobecne zavedené pravidlá slušnosti, čo znamená 
vzájomne sa neohrozovať, neobmedzovať a správať sa ohľaduplne.

Juraj Mravec

Bicyklové reflexie
pani Kornélie

Škola z čias minulých – 
zážitok, na ktorý sa  

nezabúda
Chceli by sme sa ešte raz poďakovať Mgr. Zuzane Kunštekovej z Mú
zea školstva a pedagogiky v Devínskej Novej Vsi za  jej ústretovosť 
a láskavosť, s akou nám počas pútavej interaktívnej hodiny v dobo
vej triede poskytla cenné informácie, ktoré nám pomohli uvedomiť 
si, aké skvelé podmienky na  vzdelávanie máme a  je už len na  nás 
samotných, ako ich v prospech vlastného rozvoja využijeme, napí
sala do Devexu v mene svojich žiakov, siedmakov a ôsmakov zo ZŠ 
na Nevädzovej ulici 2 v Bratislave, ich učiteľka PhDr. Dagmar Zla
tošová, PhD. 
 
Ako ďalej Dagmar Zlatošová píše, do  Múzea školstva a  pedagogiky 
na Charkovského ulici sa vybrali hneď na začiatku nového školského 
roku – 8. septembra 2023 – v rámci projektu Od tereziánskej povinnej 
školskej dochádzky k  žiackym predstavám o  škole tretieho tisícročia. 
Hoci oficiálne nie je múzeum ešte otvorené (prevádzka sa má začať 
na jar 2024), v takmer storočnej budove bývalej Masarykovej obecnej 
školy nám múzejná pedagogička Zuzana Kunšteková ukázala, ako 
vyzerala (doslova a do písmena) škola v  časoch minulých. Jej úvod-
né slovo bolo venované informáciám o spôsobe vyučovania v 19. a 20. 
storočí, ako aj pomôckam a pedagogickým postupom, ktoré sa v tom 
čase používali vo výchovno-vzdelávacom procese. V  dobovej trie-
de z minulého storočia sme si vyskúšali sedenie v úzkych sklápacích 
laviciach, autentické učebné a  písacie pomôcky (bridlicové tabuľky 
s  griflíkom, kalamáre, pierka, krasopisnú podložku...), prelistovali 
sme si vtedajšie učebnice (Mladý počtár, Zemepis, Čítanka...) a pre-
zreli sme si aj školské fotografie, vysvedčenia a školské zošity z uve-
deného obdobia. Tematická exkurzia nám umožnila predstaviť si 
a zažiť podmienky, v ktorých sa žiaci učili v minulosti a následne ich 
porovnať so súčasným vybavením našich škôl. Bolo to pre nás miesta-
mi až neuveriteľné, veľmi zaujímavé a v niektorých chvíľach i zábav-
né. Po návrate z múzea vytvorili naši siedmaci a ôsmaci 3D plagáty 
v anglickom jazyku, ktoré umiestnili na chodbe školy, aby aj svojich 
spolužiakov oboznámili s podmienkami vzdelávania v minulosti. Po-
strehy z múzea spracovali v slovenskom, ukrajinskom a v anglickom 
jazyku; môžete si ich prečítať na stránkach našich školských časopisov 
Nevädza a English Corner.

(zš)
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K eď sa povie futbaloví veteráni, 
čo to znamená? Aká definícia sa 
za tým pojmom ukrýva? Kapitán 
mužstva nadšených seniorov, kto-

rí radi naháňajú „mičudu“, nad odpoveďou 
nerozmýšľa ani sekundu a  okamžite vypáli. 
„Mali by mať nad 35 rokov, nejde o aktívnych 
hráčov a  ich horná veková hranica, hmm... 
tá môže byť vysoká,“ povie Števo Tornyai, 
útočník devínskonovoveského tímu FK Starí 
páni Kontura. „U  nás je to maximálne 64 
rokov, takže priemerný vek sa pohybuje okolo 
päťdesiatosmičky.“ 

Úvod stretnutia vás dokonale dostane 
do hry. Števo je sympaťák par exellence, niet 
divu, že si získal takmer po celej Európe me-
dzi futbalistami seniormi doživotných kama-
rátov, ktorí sa tešia na  každé vzájomné fut-
balové zápolenie. Od začiatku je v klube, žije 
s ním ako s nerozlučiteľnou partiou a za nič 
by ho nevymenil. Spomienky sa sypú z toho 
chlapa ako na bežiacom páse, lieta v nich po-
myselná lopta a diváci tlieskajú. „Všetko sa to 
začalo 18. mája 2005 v  telocvični Základnej 
školy na Ulici Ivana Bukovčana. Každý utorok 
sme tam hrávali futbal.“ Medzi chlapcami boli 
piati, možno šiesti, ktorí hrávali na  veľkých 
ihriskách, ostatní patrili k  rekreačným špíl-
majstrom z telocviční. Sám Števo hrával veľký 
futbal v Galantskom okrese. Rodák z Hrubej 
Borše poznal tamojšie miestne podmienky 
a  mal cenné kontakty, vytiahol na  dva roky 
svoje mužstvo poza humná Devínskej. Ak by 
žil Freddy Mercury, z  fleku by im zaspieval 
Show must go on, pretože naši veteráni kopli 

riadne do vrtule. V priebehu roka dnes odo-
hrajú úctyhodných 25 zápasov v  okolitých 
dedinách, všade sa im páči, lebo všade sú ako 
doma. O  tom je skutočný futbal. O  priateľ-
stvách zrodených zo spoločnej radosti na ih-
risku. Že hrajú nie štandardných 90, ale iba 80 
minút? No a čo! Že nevládzu už toľko behať 
a  lapajú po dychu? Je tam toho! Kondíciu či 
výnimočnosť Ronalda, Messiho a iných diab-
lov na  svetových trávnikoch nahradili pre-
cíznou taktikou s presnejšími prihrávkami.

Dlhoročný špílmacher mužstva Marek Če-
chovič spresňuje, že kontakty na  partnerské 
zahraničné mužstvá získavali rôzni hráči 
Kontury, posúvali ich Števovi a ten vybavoval 
zápasy. „Do nášho kolektívu začali prichádzať 
i mladší ľudia, veď treba káder aj omladzovať, 
v tom je jeho budúcnosť,“ teší sa Marek a pri-
dá aj pochvalu miestnemu úradu DNV, ktorý 
veteránom pomáha s propagáciou i s dopra-
vou do zahraničia. Poslednými bonbónikmi 
boli júnový turnaj v Devínskej a septembro-
vý výjazd na  zápasy do  Slovinska, Srbska, 
Chorvátska a do Bosny a Hercegoviny.

Števo nezabúda na  nikoho, menuje nie-
ktorých spoluhráčov, ktorí vždy nechajú 
na ihrisku srdce – brankárov Miša Bukoviča 
a  Vlastu Mlynku, stálice a  opory tímu, ob-
rancu Petra Štefka, maličkého, ale šikovného, 
majstra v kĺzačkách, záložníka Rasťa Borisa, 
52-ročného gólostroja, čo rozvlnil sieť súpe-
rov už 187-krát... Najradšej by vymenoval 
všetkých. „Boli sme už v  siedmich štátoch,“ 
povie hrdo a vyratúva ich na prstoch, „v Ma-
ďarsku, Taliansku, Srbsku, Slovinsku, Nemec-

ku, Rakúsku a v Česku. Na zápasy berieme aj 
manželky, aby nás mal kto povzbudzovať, sú 
to nezabudnuteľné výlety.“ Dresy aj cestovné 
si platia zo svojho, dokonca dali ušiť jednotný 
úbor aj manželkám. Ktorési z nich sa sťažo-
vali, že tričká sú im už nejaké primalé. Števo 
sa smeje a  dodá: „No, dievčatá, máte ich už 
desať rokov, tak sa asi trochu zbehli...“ 

A tak roky plynú, lopta sa stále kotúľa a šou 
pokračuje. Veľa úsmevov a gólov, chlapci!

Juraj Mravec

Starí páni? Ale prosím vás!

Sviatok futbalu 
Hráči FCL Devínska Nová Ves sa 

po roku opäť prebojovali do v poradí už 
16. finále Slovenského pohára vo futbale, 
keď poslednú septembrovú stredu porazi-
li mužstvo Rohožníka z vyššej ligy.

Znamená to, že sme sa vrátili do  sku-
piny 32 najlepších klubov na  Slovensku, 
do  súťaže o  Slovenský pohár. Vlani nás 
z  nej vyradil až súper z  najvyššej ligy – 
mužstvo Ružomberka.  

2. októbra 2023 sa na Slovenskom fut-
balovom zväze žrebovali zápasy 4. kola 
Slovenského pohára.

Futbalistom z  Devínskej prisúdil žreb 
súpera z najvyššej slovenskej ligy: v 16. fi-
nále si zmerajú sily s mužstvom AS Tren-
čín. Nezmeškajte ani vy futbalový sviatok 
v Devínskej Novej Vsi, naši chlapci potre-
bujú vašu podporu a povzbudenie. 
Stretneme sa 25. októbra 2023 o 15.00 h. 

Všetci ste vítaní.

ROZHOVORJE TO O NÁS
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Keď had 
dobrovoľne 
hladuje

ROZHOVORTIK

Alexander Végh st. má v chovateľstve 
plazov nasledovníka. 
Syn Alexander (na snímke) 
sa tejto nevšednej záľube 
venuje odmalička.
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Milovníkov fauny nedáv
no šokovala informácia 
z Česka. Akási majiteľka 
plazov bola nešťastná, že 
jej miláčik – anakonda 

– odmietal niekoľko dní jesť. Zašla preto 
za  veterinárom a  vysvetlila mu problém. 
Had si nevšímal štandardnú potravu, kto
rú predtým s  noblesou prehltol. Trucuje? 
Je azda chorý? Nehrozí, že zomrie? Lenže 
ak veterinár čakal, že dotyčnú pani odbor
ná diagnostika jej plaza upokojí, prerátal 
sa. Oznámil jej totiž, že ten had, milá pani, 
hladuje dobrovoľne, potrebuje sa celkom 
vyprázdniť. Už dávno si odhadol vaše roz
mery a  teraz sa pripravuje, že o  niekoľko 
dní skonzumuje vás.

Po  tomto horore musíme prezradiť, že 
do  Ekocentra v  Devínskej na  letnú výstavu 
plazov žiaden dobrovoľne vyhladovaný had 
nezavítal. Alexander Végh, chovateľ plazov 
z Dunajskej Stredy, nenechal totiž nič na ná-
hodu a medzi desiatky obdivovateľov exotic-
kých plazov prišiel so živými exponátmi bez 
akýchkoľvek rizík. S rodinou cestujú po Slo-
vensku a ľuďom ukazujú plazy, o ktoré sa sta-
rajú. Teta predáva vstupenky, syn drží hady 
a  otec prednáša záujemcom pikošky z  iných 
svetov. Deti v  sprievode rodičov sledujú 
so  zatajeným dychom celú tú plazivú nád-
heru s túžbou dotknúť sa neznáma. Aký ten 
had vlastne je? Slizký? Studený? Má strach?

„Je práca s hadmi nebezpečná?“ Táto štan-
dardná otázka vysadí otca Végha na  koňa. 

Zostane však vážny. 
„Hada neviete nič nau-
čiť. Azda iba to, že vás 
registruje, ale poslúchať 
nebude. A ak je hladný, 
nerozlišuje medzi člo-
vekom a zvieraťom. Za-
hryzne sa do čohokoľvek, 
aj do majiteľa.“ Fúúúha, 
veď ten človek potvrdil 
skúsenosť českej maji-
teľky anakondy. 

Syn Alexandra Vé-
gha, držiaci pytóna tig-
rovitého bárnskeho, sa 
plazom venuje odmalička. Jeho rodičia boli 
cirkusanti, na dotyky s exotikou si privykol.

„Neviem, či mám strach, alebo je to skôr 
rešpekt,“ povie, „žijeme v symbióze.“ Odhad-
núť, čo had urobí, sa dá iba podľa jeho pohy-
bu. Nemá mimiku, funguje inštinktívne. 

Alexander Végh mladší stojí v  dave ľudí, 
okolo rúk sa mu pomaly ovíja pytón. Zvedav-
ci sú nedočkaví: „Nebojíte sa uhryznutia?“

Ani nie, pokyvuje hlavou, veď toľkokrát ho 
už mladé hady uhryzli, všetko je zvyk. Horší 
je útok dospelého jedinca. Zahryzne sa a ne-
pustí. „V  takom prípade ho musíte vytrhnúť 
so svojou kožou, to je ten horší prípad, alebo 
keď máte po  ruke liehovinu, hada polejete, 
spustí sa v ňom dáviaci reflex a povolí zovre-
tie.“

Z  davu sa ozve jedna z  návštevníčok: 
„Mne to pripomína scénku z programu Šimka 

a Grossmanna: Pane učiteli, jak je tá užovka 
přítulná, jak mně přátelsky obtáčí. Nadechni 
se, Milovský, to je krajta. Vidíš, blbe, kdyby si 
ses byl učil, hady sme měli předminule.“ 

Pomedzi teráriá sa prechádza otec Végh 
a  v  rámci prednášky spomína, ako sa k  tej-
to záľube dostal. Prvého hada mal pred šty-
ridsiatimi rokmi, manželka pôsobila vtedy 
v  cirkuse ako orientálna tanečnica s  plazmi 
a krokodílmi. Zvierat bolo postupne viac, tak 
prečo to nevyužiť? Plazy získava vďaka kon-
taktom s  chovateľmi z  celej Európy, sú vraj 
dobrá partia. „Ak niektoré plazy znesú vajíčka 
a získame prírastky, viem sa ako protislužbu 
podeliť o ne s ostatnými. Sám som však nikdy 
nepredal ani jediného hada, ani jedinú jašte-
ričku.“

Juraj Mravec, Veronika Mrvová 



spomienka

Vo štvrtok 19. októbra 2023 
uplynie dvadsať rokov 
od smrti mojej mamy 

Františky Rajtákovej,  
rod. Žuffovej. 

Nedožila sa osemdesiatky, 
odišla za svojimi drahými 
nad oblaky. Usmerni nás 

z oblohy, 
aby sme  nerobili chyby, 

ale aby sme Ti splnili, 
čo sme si spolu vysnívali. 

dcéra Lýdia

„Jablko je najstaršie ovocie 
na  svete. Bolo pri vyhnaní Ada-
ma a Evy z raja, pri zistení exis-
tencie gravitácie a  jablko bolo 
aj pri začiatku Trójskej vojny. 
Takže to nie je ledajaké ovocie. 
Tak k nemu aj s láskou pristupuj-
te, pretože má bohatú históriu. 
Dobrú chuť, krásny víkend všet-
kým...“ Na krátke entrée Dáriusa 
Krajčíra, starostu našej mestskej 
časti, namierilo optiku niekoľko 
mobilov s  logom odhryznutého 
jablka. Aké symbolické. Jablko je 
naozaj všade. 

Na  nádvorí devínskonovo-
veskej miestnej knižnice roz-
prestrelo toto ovocie svoj hlavný 
stan 7. októbra a dobrá poldruha 
stovky návštevníkov sa sústre-
dila na  desať predajných pultov 
prehýbajúcich sa pod voňavý-
mi dobrotami. Jablkové záviny, 
štrúdle, palacinky, domáce re-
zance na  sladko, zákusky a  tor-
ty, jabĺčka prešované na  šťavu, 

ba aj nakrájané porcie rôznych 
odrôd jabĺk, ponúkané len tak 
na zahryznutie, a k tomu kapela 
Paprčkovcov s  podpolianskymi 
ľudovkami. Ľudia znalí situácie 
z  predchádzajúceho roku pri-
chádzali na  hodovanie s  kartó-
novými podnosmi a nakupovali 
si pochutiny k nedeľnej kávičke. 
Pocta ovociu vskutku grandióz-
na. Ktovie, čo si o tej paráde šep-
kali hrušky a slivky, ale keďže je 
ovocie jedna veľká rodina, ver-
me, že to jablku dopriali. Zába-
vu z jablčnej fiesty mal zrejme aj 
Čiko, dvojmesačné šteňa japon-
ského plemena shiba-inu, ktoré 
celosvetovo preslávil film Hači-
ko. Pes v  ňom pravidelne čaká 
na svojho pána pred železničnou 
stanicou a  nevie, že on umrel 
a  nikdy sa už k  nemu nevráti. 
Čiko sa však na jabĺčkové hodo-
vanie do Devínskej o  rok určite 
vráti. 

Juraj Mravec

Jabĺčkohodovanie
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Na slávu jabĺk vyhrávali  
v Devínskej Paprčkovci

Jablčná dobrota k nedeľnej 
kávičke? Len ktorú si z takej 
širokej ponuky vybrať.

VOĽNÉ PRACOVNÉ MIESTA V DEVÍNSKEJ NOVEJ VSI 
Dom sociálnych služieb Sene-
cio, n. o., so sídlom Na Grbe 
2, 841 07 Bratislava-Devínska 
Nová Ves  
prijme do pracovného pomeru 
na dobu určitú (následne 
predĺženú na dobu neurčitú) 
s nástupom ihneď:

 2 opatrovateľky 
na komplexné poskytovanie 
opatrovateľskej starostlivosti 
klientom odkázaným na pomoc 
iných osôb. 
Požadované vzdelanie: ošetro-
vateľský kurz v rozsahu 220 hodín
Základná zložka mzdy  
(v hrubom): 900 € za mesiac + 
príplatky
Ponúkané výhody: mimoriadne 
odmeny za pracovné výkony, od-
meny pri pracovných a životných 
jubileách, zvýhodnené príspevky 
na stravovanie,

 zdravotnú sestru 
na samostatnú odbornú ošetro-
vateľskú prácu na oddelení so za-
meraním na odber biologického 
materiálu, meranie telesných 

funkcií, vedenie predpísanej 
ošetrovateľskej dokumentácie, 
starostlivosť o prijímateľov sociál-
nych služieb, koordináciu a zade-
ľovanie práce opatrovateľom.
Požadované vzdelanie:  
• stredné odborné vzdelanie 

v odbore zdravotník (ošetrova-
teľské a opatrovateľské práce)

• vyššie odborné vzdelanie v od-
bore diplomovaná všeobecná 
sestra

• vysokoškolské vzdelanie prvé-
ho stupňa v odbore ošetrova-
teľstvo

Základná zložka mzdy  
(v hrubom): 1 000 € za mesiac + 
príplatky
Ponúkané výhody: mimoriadne 
odmeny za pracovné výkony, od-
meny pri pracovných a životných 
jubileách, zvýhodnené príspevky 
na stravovanie,

 kuchára 
zodpovedného za riadny chod 
kuchyne a riadenie jej činnosti: 
zabezpečuje prípravu stravy, 
dodržuje gramáž podľa platných 
noriem obsiahnutých v normova-

cích knihách, dodržiava prípravu 
jedál podľa platného jedálneho 
lístka, dodržuje časový harmono-
gram výdaja jedál, zabezpečuje 
objednávanie tovaru, riadne pre-
berá dodaný tovar od dodávate-
ľov podľa dodacích listov (faktúr), 
vykonáva denné normovanie 
podľa jedálneho lístka daných 
noriem a podľa aktuálneho počtu 
stravníkov na deň, usmerňuje 
a kontroluje činnosť zmenového 
kuchára v kuchyni.
Požadované vzdelanie: stredné 
odborné vzdelanie v odbore 
kuchár
Základná zložka mzdy  
(v hrubom): 1 000 € za mesiac + 
príplatky
Ponúkané výhody: mimoriadne 
odmeny za pracovné výkony, od-
meny pri pracovných a životných 
jubileách, zvýhodnené príspevky 
na stravovanie.

Kontaktná osoba pre všetky 
obsadzované pozície: 
PhDr. Mgr. Daniela Palúchová, PhD.  
E-mail: riaditel@senecio.sk  
Tel.: +421 948 133 466
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Prečo by si mal niekto teraz kúpiť byt „z papiera“ a 
nečakať až do času, kedy bude projekt dokončený?
Kúpa bytu z papiera má pre klienta niekoľko zaujímavých 
výhod. Tou najdôležitejšou je cena, ktorá je pri takejto 
kúpe vždy výhodnejšia ako tá, ktorú zaplatíte za 
dokončený byt. Platí pritom, že najvýhodnejšie sa k 
bytu dostanete v predpredaji, teda ešte pred začiatkom 
výstavby. S pribúdajúcimi poschodiami zvykne cena 
bytov postupne rásť a najviac si kupujúci priplatí za byt, 
ktorý je už skolaudovaný a pripravený k nasťahovaniu.  
 
Spomenuli ste, že tých výhod je niekoľko. Aké sú tie 
ďalšie? 
Ďalšou výhodou je širšia ponuka bytov, z ktorej si vie 
potenciálny kupujúci ľahšie vybrať taký, ktorý mu bude 
vyhovovať po všetkých stránkach. Ak niekto čaká až do 
kolaudácie, ľahko sa môže stať, že ním preferovaný byt 
už v ponuke nenájde a bude tak nútený robiť kompromisy. 
Samozrejme, ak niekto dnes potrebuje riešiť otázku 
bývania, bude si vyberať v tých projektoch, ktoré sú 
už dokončené. Ak ale niekto uvažuje o novom bývaní v 
horizonte dvoch rokov, je pre neho Stockerka ideálnou 
voľbou.  

V Devínskej Novej Vsi pribudne v najbližších rokoch 
niekoľko projektov, v ktorých vzniknú stovky nových 
bytov. Prečo by sa mal niekto rozhodnúť práve pre 
Stockerku?
Ak sa pozrieme na mapu plánovaných projektov, vyzerá 
to skutočne tak, že Devínsku Novú Ves čaká v tejto 
dekáde stavebný boom. Ak sa ale pozriete bližšie zistíte, 
že ani jeden z plánovaných projektov nevzniká priamo v 
zastavanej časti územia, v tesnom kontakte ku všetkej 
potrebnej občianskej vybavenosti. Budúci rezidenti v 
Stockerke tak ako jediní nebudú nútení riešiť zdĺhavé 
presuny autom na nákup či na poštu, ani rozvozy detí 
do škôl a škôlok. Supermarkety, fitko aj autobusovú 
zastávku budú mať dostupné pohodlne na pešo. V tomto 
smere je Stockerka svetlou výnimkou oproti všetkým 
ostatným plánovaným projektom. 

Uvažuje sa nad nejakou občianskou vybavenosťou aj 
priamo v Stockerke?
Dobrou správou pre všetky mladé rodiny určite je,
že v Stockerke vznikne plnohodnotná materská škôlka. 

Na prízemí jednej z obytných budov tiež počítame 
s komunitnou klubovňou, ktorá by mala slúžiť všetkým 
obyvateľom projektu. V rámci obytného súboru vznikne aj 
jednopodlažný objekt, kde by mala byť reštaurácia.  

Nároky ľudí na bývanie sa zvyšujú. Už to nie je len 
o samotnom byte, ale aj o ďalších kvalitách, ktoré 
im nové bývanie poskytne. Čo navyše ponúkne 
Stockerka svojim rezidentom?
Dovolím si tvrdiť, že verejné priestory, ktoré v Stockerke 
pripravujeme, budú v tejto lokalite výnimočné. Vznikne tu 
hneď niekoľko detských ihrísk, work-out zóna, komunitná 
terasa, grilovací pult so sedením a piknikovou zónou, ale 
aj miesta na pokojný relax. A aby bolo užívanie parku 
čo najbezpečnejšie, všetko rezidenčné parkovanie je 
presunuté buď do podzemných garáži, alebo na opačnú 
stranu zástavby.  

Vrátime sa ešte k otázke z úvodu. Spomenuli ste 
niekoľko výhod kúpy bytu z papiera, vďaka ktorým 
môžu kupujúci ušetriť tisíce eur. Má takáto kúpa aj 
nejaké riziká? 
Pri kúpe bytu z papiera je určite dôležité dôkladne sa 
zaujímať o to, kto za projektom stojí. Či je to niekto, kto 
sa chystá zrealizovať svoj prvý projekt, alebo niekto, 
kto má s výstavbou rezidenčných projektov skúsenosti. 
Za projektom Stockerka stojí renomovaný developer 
Proxenta, ktorý za posledných 10 rokov zrealizoval 
viacero developerských projektov v Bratislave a Nitre. 
V prípade takéhoto developera je kúpa bytu z papiera 
prakticky bez rizika.  

Mnohí ľudia túžia po novom bývaní, ale obávajú 
sa vysokých splátok hypotéky alebo na hypotéku 
aktuálne vôbec nedosiahnu. Ako im viete pomôcť 
dostať sa k vytúženému bývaniu?
Pre záujemcov o náš projekt sme pripravili hneď niekoľko 
zaujímavých benefitov. V prvom rade im stačí na začiatok 
zložiť iba 10 % z ceny bytu. Zvyšných 90 % dofinancujú 
prostredníctvom hypotéky až po kolaudácii. Okrem toho 
im umožňujeme odložiť rozhodnutie o kúpe parkovacieho 
miesta až o dva roky, počas ktorých im poskytneme 
parkovacie miesto v podzemnej garáži úplne zadarmo. 
Oba benefity klientom výrazne znižujú potrebu vlastných 
zdrojov nevyhnutných na zakúpenie bytu. Vďaka tomu je 
Stockerka jedna z najdostupnejších novostavieb v tejto 
lokalite.  

Kúpa bytu v Stockerke je dnes výhodnejšia 
vďaka viacerým benefitom
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www.stockerka.sk

„Plánujete nové bývanie o pár rokov? Čas na jeho kúpu je teraz,“ hovorí 
Klaudia Barillová, projektová manažérka skupiny Proxenta, ktorá pri- 
pravuje v Devínskej Novej Vsi nový rezidenčný projekt Stockerka. 
V rozhovore nám prezradila, prečo je výhodné kúpiť si byt z papiera, aj 
to, v čom má Stockerka „navrch“ oproti ostatným plánovaným projek-
tom.
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MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.devinskanovaves.sk

6. 11. 2023 od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Miesto: miestny úrad 
Bližšie informácie na webe  
mestskej časti. 

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
Tel.: 02/64 77 00 33
info@istracentrum.sk
www.istracentrum.sk

14. 10. 2023 o 19.00 h
ČRIP 25 LJET
Zabávať vás bude chorvátska 
skupina Čunovski bećari band, 
vstupné dobrovoľné.
Miesto: veľká sála 

22. 10. 2023 o 16.30 h
POPREPLETKO
Detská divadelná scéna,  
účinkuje divadlo Pod hríbikom, 
vstupné 3 €.
Miesto: veľká sála 

26. 10. 2023 o 17.00 h
LAMPIONÁDA
Zábavný program pre deti 
pred jesennými prázdninami, 
diskoparáda Šaša Maroša, súťaž 
o najkrajší tekvicový svetlonos. 
 Registrácia svetlonosov o 16.30 h 
pred Istra Centrom, o cca 19.00 h 
lampiónový sprievod. Vstupné 
3 €, registrovaní účastníci súťaže 
majú vstup zadarmo.
Miesto: veľká sála 

5. 11. 2023 o 16.00 h
CHORVÁTSKY VEČER
Miesto: veľká sála 

11. 11. 2023 o 19.00 h
PREMIÉRA ČINOHERNÉHO 
KLUBU
Miesto: veľká sála 
Zmena programu vyhradená.
 

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 
E-mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené: utorok – piatok  
od 11.00 do 17.00 h,
sobota – nedeľa  
od 12.00 do 17.00 h,
od 1. novembra  
utorok – piatok  
od 11.00 do 16.00 h

2. 11. 2023 o 18.00 h
FOTOFÓRUM
Vernisáž výstavy fotografií z por-
tálu http://fotoforum.istracen-
trum.sk.
Organizujú: Istra Centrum 
a SNM – MKCHS

 TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené:  
od 1. 10. do 30. 4. pondelok – 
piatok od 9.00 do 17.00 h

FUTBALOVÝ KLUB 
LOKOMOTÍVA 
DEVÍNSKA NOVÁ 
VES 

www.fcldnv.sk

21. 10. 2023 od 15.00 h 
LOKOMOTÍVA DEVÍNSKA 
NOVÁ VES – ŠK ZÁVOD  
(V. LIGA BFZ, 12. KOLO)
Miesto: športový areál v Devín-
skej Novej Vsi

25. 10. 2023 od 15.00 h 
LOKOMOTÍVA DEVÍNSKA 
NOVÁ VES – AS TRENČÍN  
(16-FINÁLE SLOVENSKÉHO 
POHÁRA)
Miesto: športový areál v Devín-
skej Novej Vsi

4. 11. 2023 od 13.30 h 
LOKOMOTÍVA DEVÍNSKA 
NOVÁ VES – SFC KALINKOVO 
(V. LIGA BFZ, 14. KOLO)
Miesto: športový areál v Devín-
skej Novej Vsi

DUÁLNA AKADÉMIA
J. Jonáša 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@dualnaakademia.sk
www.dualnaakademia.sk

21. 10. 2023 
DEŇ DIEVČAT V DUÁLKE
Zástupcovia školy a zamestná-
vateľov predstavia projekt s ná-
zvom Som expertka zameraný 
na získanie dievčat na štúdium 
technických odborov. Príďte sa 
zoznámiť s prostredím, kde to 
žije technikou, kde na vás čaká 
priateľský kolektív a uvoľnená 
atmosféra. 

16. 11. 2023 od 9.00 h do 12.00 h
DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 
Deň otvorených dverí pre záu-
jemcov o odbory elektrotechnik, 
mechatronik, mechanik strojov 
a zariadení, autotronik a auto-
opravár.

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA
Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

15. 11. 2023 o 18.00 h 
PORTRÉTY
Koncert pre verejnosť zostavený 
zo skladieb vybraných autorov

20. a 21. storočia a výstava prác 
žiakov výtvarného odboru, vstup 
voľný.
Miesto: Koncertná sála J. Zúb-
kovej

21. 11. 2023 o 18.00 h 
JESENNÝ KONCERT
Galakoncert Umelcov z Istrijskej. 
Predstavia sa dychové orchestre 
Istropolitanček, Istropolis Con-
cert Band, sláčikový orchester 
Fire Strings a spevácke zbory 
ZUŠkári a VENI, vstupné 3 €.
Miesto: DK Dúbravka, Saratov-
ská 2/A

DENOVA
M. Pišúta 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: denova@denova.sk
www.denova.sk

4. 11. 2023 od 8.00 do 12.00 h
BAZÁR – DAJME VECIAM 
DRUHÚ ŠANCU
Zber použitých predmetov z do-
mácností, ktoré budú následne 
bezplatne ponúknuté občanom  
prostredníctvom webovej strán-
ky www.denova.sk  alebo organi-
záciám v rámci sociálnej siete.

ZÁMOK SCHLOSS HOF
2294 Schloßhof 1, Rakúsko
www.schlosshof.at
Do 1.11. 2023 od 10.00 do 18.00 h, 
posledný vstup o 17.00 h

21. – 22. 10. 2023  
od 10.00 do 18.00 h
26. – 31. 10. 2023  
od 10.00 do 18.00 h
STRAŠIDELNÁ JESEŇ
Zábava na zámku, počas 
ktorej si môžete vyskúšať dráhy 
na lietanie s metlou, čaká na vás 
tajomný dom s kliatbami, jazda 
na poníkoch, maľovanie na tvár 
a ďalšie atrakcie.  

VianočnáVianočná

uličkaulička

6. - 9. DECEMBER NA HRADIŠTNEJ ULICI

20232023

Príďte zažiť aj tento rok atmosféru 
Vianočnej uličky do Devínskej Novej Vsi

Viac informácií nájdete na www.vianocnaulicka.sk

INFOSERVIS




